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Protokół nr 8 

z obrad ósmej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych w dniu 24.04.2019r. 

 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 14:30. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2018r. 

poz. 994 z późn. zm./ 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

5. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

6. Sołtys Sołectwa Pęperzyn     - Zdzisław Rączka 

7. Sołtys Sołectwa Witunia      - Maria Łańska 

8. Sołtys Sołectwa Lubcza       - Małgorzata Fifielska 

9. Sołtys Sołectwa Jeleń      - Regina Łaznowska 

10. Sołtys Sołectwa Runowo Krajeńskie    - Jan Antczak 

11. Sołtys Sołectwa Borzyszkowo     - Stanisław Piłka 

12. Sołtys Sołectwa Sypniewo     - Brygida Migawa 

13. Sołtys Sołectwa Zakrzewska Osada    - Jacek Kabattek 

14. Sołtys Sołectwa Puszcza      - Aleksandra Łata 

15. Sołtys Sołectwa Jastrzębiec     - Kazimierz Sowiński 

16. Przewodniczący Samorządu Mieszkańców Więcborka  - Marian Chęś 

17. Sołtys Sołectwa Zabartowo     - Piotr Szyling 

18. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Środecki 

 

W części posiedzenia uczestniczył Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska  

i Dróg UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski oraz Przedstawicielki Klubu Seniora  

p. Halina Górniak i p. Urszula Hlinka, które przygotowały dla uczestników słodki 

poczęstunek w przerwie obrad sesji.  

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na stronie 

internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku w Biuletynie 

Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane przez okres 

niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  
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Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje radnych i zapytania radnych. 

8. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku za 2018r. oraz ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę 

lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej za 2018r. 

9. Przyjęcie informacji dotyczącej kształtowania się kosztów funkcjonowania oświaty 

samorządowej w roku 2018 oraz założeń dotyczących realizacji zadań oświatowych  

w roku 2019. 

10. Sprawozdanie z działalności sołectw gminy Więcbork w zakresie realizacji funduszów 

sołeckich oraz aktywności kulturalnej w roku 2018. 

11. Przyjęcie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie sposobu sprawienia pogrzebu przez 

Gminę Więcbork. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Uczniów 

Uzdolnionych. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia warunków udzielania pomocy dzieciom  

i młodzieży oraz trybu postępowania w ramach „Gminnego Programu Wspierania 

Uczniów Uzdolnionych”. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego 

Gimnazjum im. Polskich Noblistów w Więcborku. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych, dla 

których Gmina Więcbork jest organem prowadzącym oraz określenia granic obwodów 

publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 2019r. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których Gmina Więcbork jest organem 

prowadzącym  

17. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach 

pomocy zdrowotnej dla nauczycieli placówek oświatowych, dla których Gmina Więcbork 

jest organem prowadzącym oraz określenia warunków i sposobu  przyznawania. 

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Zakończenie. 

  

Do powyższego porządku obrad Burmistrz Więcborka zaproponował wprowadzenie 

dodatkowego punktu tj. „przyjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork ma 

rok 2019. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad porządkiem obrad po zmianach. 

Na sali 14 radnych 
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Za przyjęciem Protokołu głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 1 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

Ad. 4 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że protokół z VII sesji został 

napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za przyjęciem Protokołu głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 2 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

Ad. 5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

 

28.03.2019r. – udział Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Więcborku p. Henryka 

Szwochert w Walnym Zebraniu sprawozdawczym Gminnej Spółki Wodnej. W zebraniu 

udział wziął również radny RM w Więcborku p. Stanisław Piłka. 

 

06.04.2019r. – Przewodnicząca RM uczestniczyła w zawodach „Pluszowego Misia” 

zorganizowanych przez Szkołę Podstawową Nr 2 w Więcborku oraz Uczniowski Klub 

Sportowy „DWÓJKA”. W zawodach wziął również udział radny Wojciech Janicki. 

 

08.04.2019r. – udział Wiceprzewodniczącego RM p. Henryka Szwochert w Więcborku  

w Konwencie Powiatu Sępoleńskiego. 

 

09.04.2019r. - dyżur Przewodniczącej RM w sprawach skarg i wniosków mieszkańców. 

11.04.2019r. – udział Przewodniczącej RM w zebraniu sprawozdawczo wyborczym 

Samorządu Mieszkańców Więcborka. Nowo wybranym Przewodniczącym został p. Marian 

Chęś. W zebraniu udział wzięli równię radni w osobach p. Beata Kopta, Henryk Szwochert, 

Stanisław Wegner. 

13.04.2019r. – udział w Powiatowej Wystawie Stołów Wielkanocnych w Sępólnie 

Krajeńskim. Gminę Więcbork reprezentowało koło Gospodyń Wiejskich z Wituni. 

Przewodnicząca RM podziękowała Paniom z KGW za przygotowanie pysznych potraw 

wielkanocnych. W wystawie uczestniczyli również radni w osobach: p. Jan Antczak  

i Stanisław Piłka.  

17.04.2019r. – udział Przewodniczącej RM w „Śniadaniu Wielkanocnym” z pracownikami  

i uczestnikami Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku. 
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23.04.2019r. - udział Przewodniczącej RM w posiedzeniu połączonych Komisji RM  

w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej 

i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

 

Ad. 6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

29.03.2019r. – zebranie sprawozdawczo - wyborcze sołectwa Runowo Krajeńskie /miejsce: 

świetlica wiejska sołectwa Runowo Krajeńskie/. 

 

30.09.2019r. – udział w podsumowaniu Krajeńskiej Ligii „Baśki” oraz Turnieju o Puchar 

Burmistrza Więcborka. Inicjatorem i głównym organizatorem cyklu imprez „Baśki” jest 

właściciel Firmy „Bemix” p. Benedykt Mieszczak. 

 

01.04.2019r. – udział w spotkaniu z dyrektorami placówek oświatowych gminy Więcbork 

oraz z Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku  p. Danutą Zawidzką  

w sprawie planowanego strajku nauczycieli i w tym kontekście o organizacji pracy szkół  

tj. sprawnym przeprowadzeniu testu gimnazjalnego i egzaminów klas ósmych. Podziękował 

też dyrektorom szkół, Dyrektor BOOS oraz nauczycielom, dzięki, którym ww. sprawdziany 

umiejętności się odbyły  /miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka/. 

 

02.04.2019r. – podpisanie umowy służebności przesyłu w Kancelarii Notarialnej w Sępólnie 

Krajeńskim oraz udział w spotkaniu zorganizowanym przez Starostę Powiatu z aptekarzami  

w temacie nocnych dyżurów aptek /miejsce: Sępólno Krajeńskie/. 

 

04.04.2019r. – udział w Wieczorze Poezji p. Małgorzaty Szwedy-Czerwińskiej oraz,  

w towarzyszącej spotkaniu wystawie prac p. Karoliny Jędrzyńskiej /miejsce: Miejsko-

Gminny Ośrodek Kultury w Więcborku/. 

 

05.04.2019r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Starostę Powiatu Sępoleńskiego, 

dotyczącym funkcjonowania stołówki przy Centrum Kształcenia zawodowego  

i Ustawicznego w Więcborku. 

 

08.04.2019r. – udział w Konwencie Powiatu Sępoleńskiego. Poruszone podczas Konwentu 

tematy dotyczyły między innymi gazyfikacji Więcborka i nocnych dyżurów aptek /miejsce: 

Urząd Miejski w Kamieniu Krajeńskim/. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył  

w spotkaniu informacyjnym dotyczącym Rządowego Programu „Nowa Piątka”/miejsce: 

Centrum Aktywności Seniora w Więcborku/. 

 

10.04.2019r. – udział w posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej /miejsce: biuro Przewodniczącej 

Rady Miejskiej w Więcborku/. 

 

11.04.2019r. – udział w Walnym Zebraniu Sprawozdawczo-Wyborczym Samorządu 

Mieszkańców Więcborka w trakcie którego wybrany został nowy Przewodniczący w osobie 

p. Mariana Chęś /miejsce: Centrum Aktywności Seniora w Więcborku/. 

 

12.04.2019r. – udział w akcji „Solidarni z Klęską” związanej z sadzeniem drzew na terenach, 

gdzie przeszła nawałnica. Organizatorem było Nadleśniczy Nadleśnictwa Runowo Krajeńskie 

/miejsce Nadleśnictwo Dąbrowice/. 
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13.04.2019r. – Zastępca Burmistrza Więcborka wziął udział w Wystawie Stołów 

Wielkanocnych w Sępólnie Krajeńskim. Burmistrz przyłączył się do podziękowań złożonych 

przez Przewodniczącą RM dla KGW Witunia, które na Wystawie godnie zaprezentowały 

gminę Więcbork.  

 

15.04.2019r. – urlop wypoczynkowy. 

 

16.04.2019r.- udział w spotkaniu z Przewodniczącą Związku Nauczycielstwa Polskiego  

p. Ewa Pirzgalską oraz nauczycielami. Sprawy omawiane podczas spotkania dotyczyły 

strajku /miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka/. Tego samego dnia odbyło się drugie 

spotkanie o tej samej tematyce, na którym obecna była Przewodnicząca Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych p. Beata Kopta  oraz radni RM w Więcborku  

p. Wojciech Janicki i p. Mateusz Łański/miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka/. W obu ww. 

spotkaniach udział wzięła również Dyrektor BOOS w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 

 

17.04.2019r. – udział w „Śniadaniu Wielkanocnym” z uczestnikami, pracownikami  

i wolontariuszami Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku oraz Świetlicy 

Środowiskowej w Więcborku. W tym dniu Burmistrz wziął także udział w posiedzeniu Rady 

Decyzyjnej Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Nasza Krajna” dotyczącym oceny  

i wyboru wniosków złożonych w ramach poddziałania „Wsparcie na wdrażanie operacji  

w ramach strategii rozwoju lokalnego kierowanego przez społeczność”. Środki w tym 

konkursie były przeznaczone na premie, na rozpoczęcie działalności gospodarczej. W ramach 

tego konkursu rozdysponowano kwotę środków w wysokości 540.000,00 zł. 

 

18.04.2019r. – udział w spotkaniu z Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  

p. Danutą Zawidzką, dotyczącym bieżącej sytuacji w placówkach oświatowych Gminy 

Więcbork. 

 

23.04.2019r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu  

i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego 

oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych /miejsce: CAS w Więcborku/. 

 

24.04.2019r. – podpisanie umowy z Firmą „HYDROTECHNIKA” ze Złotowa, na wykonanie 

zadnia „Budowa kanalizacji sanitarnej części ul. Wyzwolenia i ul. 28 Stycznia w Więcborku” 

W tym dniu Burmistrz Więcborka uczestniczył także w pogrzebie p. Czesława Kiestrzyna - 

ojca pracownika Urzędu Miejskiego w Więcborku. 

 

Informacje dodatkowe: 

 

9.04.2019r. – nastąpiło otwarcie ofert w ramach przetargu na budowę kanalizacji sanitarnej  

w Runowie Krajeńskim oraz na przebudowę stacji uzdatniania wody i dwóch zbiorników 

retencyjnych w Runowie Krajeńskim. Przetarg został podzielony na dwie części – dwa 

zadania tj. na wykonanie kanalizacji – kwota zabezpieczona w budżecie Gminy Więcbork 

3.738.836,77 zł. Wpłynęły trzy oferty od kwoty 3.185.700,00 zł – 3.387.062,67 zł. Wszyscy 

oferenci zaproponowali osiem lat gwarancji. Najkorzystniejszą ofertę złożyła Firma 

HYDROPEX spółka komandytowa ze Złotowa. Na drugą cześć przetargu tj. na przebudowę 

stacji uzdatniania wody i budowę dwóch zbiorników retencyjnych w budżecie Gminy została 

zabezpieczona kwota 1.271.239,73 zł. Wpłynęła tylko jedna oferta na kwotę 2.090.531,47 zł, 

proponowany okres gwarancji – siedem lat. Z uwagi na dużą rozbieżność pomiędzy kwotą 

zabezpieczona w budżecie Gminy, a kwotą oferty, postępowanie w tej części zostało 
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unieważnione i został ogłoszony nowy przetarg. Termin składania ofert na drugą cześć 

przetargu upływa 6 maja 2019r. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję.  

 

Radny Jan Antczak zapytał o termin rozpoczęcia prac przy budowie kanalizacji sanitarnej  

w Runowie Krajeńskim. 

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że trudno podać mu w tej chwili precyzyjną datę 

rozpoczęcia prac, gdyż wpierw misi zostać zakończona cała procedura przetargowa związana 

z wyłonieniem wykonawcy i podpisaniem umowy. Po podpisanej umowie i przekazaniu 

planu budowy, wykonawca będzie mógł zadeklarować termin wejścia na budowę. 

 

Skład Rady uzupełnił radny Władysław Rembelski /obecnych 15 radnych/ 

 

Ad.7. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radny Jan Antczak -  wnioskował w imieniu mieszkańców osiedla po byłym PGR do 

Burmistrza Więcborka o interwencje w sprawie przebudowy instalacji kanalizacji 

sanitarnej – odcinka przy studzience kanalizacyjnej. Zdaniem mieszkańców wadliwe 

usytuowanie studzienki powoduje fetor w mieszkaniach. Interpelacja przekazana została 

wraz pismem od mieszkańców i ich podpisami, które wpłynęło do radnego i sołtysa 

sołectwa Runowo Krajeńskie. 

2. Radna Beata Lida  - złożyła interpelację w sprawie nawierzchni dróg w miejscowościach 

Pęperzyn i Zabartowo. Liczne ubytki stwarzają poważne niebezpieczeństwo dla 

uczestników ruchu drogowego. Dodatkowo w miejscowości Pęperzyn III na wysokości 

boiska jest uszkodzone pobocze drogi asfaltowej, co jest skutkiem poruszających się tam 

samochodów ciężarowych /skrzyżowanie drogi powiatowej z droga polną/.  

3. Radna pytała również, czy Burmistrz Więcborka przewiduje w najbliższym czasie 

malowanie poziomego oznakowania przejść dla pieszych. Zbliża się sezon letni,  

a obecnie oznakowanie to jest bardzo słabo widoczne.   

 

 

Powyższe interpelacje złożone zostały przez radnych na piśmie i przekazane Przewodniczącej 

Rady Miejskiej w Więcborku. 

 

 

4. Radny Andrzej Wenda mówił o remoncie drogi wojewódzkiej relacji Więcbork- 

Sypniewo. Marszałek Województwa Kuj. – Pom. p. Piotr Całbecki deklarował wykonanie 

stosownej dokumentacji w tym zakresie, zatem radny chciał wiedzieć, na jakim etapie jest 

ta sprawa. 

 

Przewodnicząca RM przypomniała radnemu o obowiązku składania interpelacji i zapytań  

w formie pisemnej i dochowaniu tej formy również w przypadku zoczonej przez niego 

interpelacji. 

 

Przewodnicząca RM ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach i zaprosiła radnych 

na słodki poczęstunek przygotowany przez Panie z Klubu Seniora. 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 
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Ad. 8 Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku za 2018r. oraz ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej 

sytuacji społecznej i demograficznej za 2018r. omówił Dyrektor Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 

 

Informacje zostały uzupełnione prezentacją multimedialną. 

 

Sprawozdanie i Ocena zasobów stanowią Załącznik Nr 3 i 4 do niniejszego Protokołu  

/do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Punkt nie wywołał dyskusji Radnych. 

 

Ad. 9 Informację dotyczącą kształtowania się kosztów funkcjonowania oświaty 

samorządowej w roku 2018 oraz założeń dotyczących realizacji zadań oświatowych  

w roku 2019 przedstawiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku  

p. Danuta Zawidzka. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Punkt nie wywołał dyskusji Radnych. 

 

Ad. 10 Sprawozdanie z działalności sołectw gminy Więcbork w zakresie realizacji funduszów 

sołeckich oraz aktywności kulturalnej w roku 2018 przedstawił w części dotyczącej finansów 

Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 6 do niniejszego Protokołu do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda stwierdził, że widać, jak sołtysi bardzo się angażują w pracę na rzecz 

swoich lokalnych społeczności. Z roku na rok obowiązków sołtysom przybywa, a praktycznie 

cokolwiek wykonywane jest na terenie sołectw odbywa się pod nadzorem sołtysów. 

Aktywność społeczna z różnych przyczyn tzn. brak siły roboczej, starzenie się społeczeństwa 

itp. powoduje, że trudno na wsiach pewne rzeczy inicjować. Dlatego też należy szczególnie 

podziękować sołtysom, którzy jako nieliczni podejmują trud pracy na rzecz danego sołectwa  

i jego mieszkańców. W tym kontekście radny pytał, czy Burmistrz Więcbork pochylał się już 

nad kwestią wzrostu uposażenia sołtysów. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że oczywiście zgodnie z tym, co powiedział wcześniej, 

zajmie się  analizą uposażenia sołtysów i w miesiącu maju podejmie ten temat z radnymi. 

Będąc przy głosie serdecznie podziękował sołtysom, członkom rad sołeckich i wszystkim tym 

którzy angażują się w prace na rzecz sołectw.  

 

Radny Jan Antczak, jako radny i jednocześnie sołtys podziękował również wszystkim 

sołtysom, mówiąc, że sam piastując funkcje sołtysa wie, jaki to rodzaj pracy. W przypadku 

jego sołectwa, 90% funduszu do dyspozycji przeznaczane jest na drogi, reszta na tzw. kulturę. 

Sołectwa są różne – duże i małe. W tych większych przeforsowanie wielu spraw to 
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wyzwanie, podobnie jak rozniesienie nakazów płatniczych. Jego zdaniem w stosunku do 

obowiązków sołtysa, ich uposażenie jest rzeczywiście śmieszne. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad. 11 Projekt uchwały uchylającej uchwałę w sprawie sposobu sprawienia pogrzebu przez 

Gminę Więcbork przedstawił Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 
 

 

W myśl art. 17 ust. 1 pkt 15 ustawy z dnia 12 marca 2004 o pomocy społecznej do zadań 

własnych gminy o charakterze obowiązkowym należy sprawianie pogrzebu, w tym osobom 

bezdomnym. Na podstawie art. 44 wyżej przywołanej ustawy to gmina ustala sposób 

sprawiania pogrzebu. Zgodnie z art. 10 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 31 stycznia 1959r.  

o cmentarzach i chowaniu zmarłych zwłoki niepochowane przez podmioty do tego 

zobowiązane są chowane przez gminę właściwą ze względu na miejsce zgonu(...). Mając na 

względzie powyższe, podejmując przedmiotową uchwałę Nr XXXIII/292/2013 w sprawie 

sposobu sprawienia pogrzebu przez Gminę Więcbork, błędnie przyjęto, iż art. 17 ust. 1 pkt. 

15 oraz art. 44 ustawy o pomocy społecznej nadaje radzie gminy ustawowe upoważnienie do 

uregulowania powyższej kwestii. Zgodnie z aktualnie przeważającym stanowiskiem organów 

nadzoru, właściwą formą określenia sposobu sprawienia pogrzebu jest akt indywidualny 

organu wykonawczego gminy. Z tych względów, należy wycofać z porządku prawnego 

przedmiotową uchwałę określającą sposób sprawienia pogrzebu przez Gminę Więcbork. 

 

Opinia Połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 15 radnych  

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 7 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

Ad. 12-17 Projekty uchwał dotyczące gminnej oświaty przedłożyła Dyrektor Biura Obsługi 

Oświaty Samorządowej w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 

 

a) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Uczniów Uzdolnionych, 

 

Celem przedkładanego projektu uchwały jest dostosowanie zasad "Stypendium Burmistrza 

Więcborka" - przyznawanego uczniom za wybitne osiągnięcia naukowe, sportowe lub 

artystyczne - do zmienionych zapisów ustawy z dnia 7 września 1991r. o systemie oświaty 

Przyjęcie niniejszej uchwały jest konieczne do przyjęcia, w dalszej kolejności, regulaminu  

w sprawie przyznawania "Stypendium Burmistrza Więcborka", ponieważ finansowe wsparcie 

uczniów zdolnych, zgodnie z ustawą z dnia 7 września 1991r. o systemie oświaty, możliwe 
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jest poprzez przyjęcie lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci  

i młodzieży. Zmiana do uprzednio obowiązującej w tym zakresie uchwały polega na objęciu 

wsparciem uczniów – beneficjentów nie zamieszkałych na terenie gminy Więcbork. 

Wcześniejsze regulacje prawne dotyczyły jedynie uczniów z terenu gminy Więcbork.  

W pozostałym zakresie zapisy uchwały pozostają bez zmian. 

 

Opinia Połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Radni nie wnieśli uwag 

 

Na sali 15 radnych  

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 8 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

 

b) w sprawie określenia warunków udzielania pomocy dzieciom i młodzieży oraz trybu 

postępowania w ramach „Gminnego Programu Wspierania Uczniów Uzdolnionych”, 

 

Przedkładany projekt uchwały określa warunki oraz tryb przyznawania "Stypendium 

Burmistrza Więcborka", jako realizację założeń "Gminnego Programu Wspierania Uczniów 

Uzdolnionych" w formie wynikającej ze zmiany przepisów wprowadzonych ustawą z dnia 22 

listopada 2018r. o zmianie ustawy - Prawo oświatowe, ustawy o systemie oświaty oraz 

niektórych innych ustaw. "Stypendium Burmistrza Więcborka", jako nagroda pieniężna  

o charakterze motywacyjnym może być przyznawana najwybitniejszym uczniom szkół, dla 

których Gmina Więcbork jest organem prowadzącym. Stypendium może zostać przyznane na 

wniosek dyrektora szkoły. Wysokość i ilość stypendiów będzie uzależniona od wysokości 

środków finansowych ustalonych na ten cel w budżecie Gminy Więcbork w danym roku.  

W przypadku tego projektu podobnie jak uchwały powyżej zmiana uchwały polega na objęciu 

wsparciem uczniów – beneficjentów nie zamieszkałych na terenie gminy Więcbork. 

Wcześniejsze regulacje prawne dotyczyły jedynie uczniów z terenu gminy Więcbork.  

W pozostałym zakresie zapisy uchwały pozostają bez zmian. 

 

Opinia Połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Radni nie wnieśli uwag 

 

Na sali 15 radnych  

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 9 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

c) w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego Gimnazjum im. 

Polskich Noblistów w Więcborku, 

 

Na podstawie ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Przepisy wprowadzające ustawę – Prawo 

oświatowe w związku z wdrożeniem na terenie Gminy Więcbork reformy oświatowej 

zachodzi potrzeba podjęcia uchwały stwierdzającej zakończenie działalności 

dotychczasowego Gimnazjum im. Polskich Noblistów w Więcborku. Uchwałę należy podjąć 

w terminie do 30 listopada 2019r. 

 

Opinia Połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Radni nie wnieśli uwag 

 

Na sali 15 radnych  

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 10 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

d) w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych, dla których Gmina 

Więcbork jest organem prowadzącym oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych od dnia 1 września 2019r., 

 

Podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne z uwagi na okoliczność utraty - z dniem 31 sierpnia 

2019r. - mocy obowiązującej Uchwały Nr XXX/2019/17 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 

29 marca 2017r. w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego podjętej na podstawie art. 210 ustawy z dnia 14 grudnia 2016r. Przepisy 

wprowadzające ustawę - Prawo oświatowe (Dz. U. z 2017r., poz. 60 z późn. zm.) - w zakresie 

dotyczącym ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Więcbork. Przedkładany projekt sieci szkół zgodny jest z ustawową dyspozycją, by 

ośmioletnie szkoły podstawowe były placówkami o pełnej strukturze organizacyjnej  

i funkcjonowały w jednym budynku. Projekt określa granice obwodów szkół podstawowych 

oraz nazwy i siedziby szkół. Zaplanowana sieć szkół uwzględnia fakt, by droga dziecka  

z domu do szkoły, w obwodzie której dziecko mieszka nie przekraczała 3 km – w przypadku 

uczniów klas I-IV szkół podstawowych, 4 km – w przypadku uczniów klas V-VIII szkół 

podstawowych. W przypadku przekroczenia ww. odległości, Gmina Więcbork zapewnienia 

bezpłatny transport i opiekę w czasie przewozu dziecka albo zwrot kosztów przejazdu dziecka 

środkami komunikacji publicznej, jeżeli dowożenie zapewniają rodzice, a do ukończenia 

przez dziecko 7 lat – także zwrot kosztów przejazdu opiekuna dziecka środkami komunikacji 

publicznej. Opinia ZZ pozytywna. 
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Opinia Połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Radni nie wnieśli uwag 

 

Na sali 15 radnych  

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 11 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

e) w sprawie ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych  

w szkołach podstawowych, dla których Gmina Więcbork jest organem prowadzącym, 

 

Zgodnie z art. 32 ust. 1 i 4 ustawy z dnia 14 grudnia 2016r. - Prawo oświatowe do 

kompetencji Rady Miejskiej w Więcborku należy ustalenie sieci publicznych przedszkoli  

i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których Gmina Więcbork jest 

organem prowadzącym. W przedłożonym projekcie uchwały, proponuje się pozostawienie 

sieci w obecnie funkcjonującym stanie, jako optymalny sposób realizacji przez Gminę 

Więcbork zadań z zakresu opieki przedszkolnej. Uchwała ma charakter porządkowy, a jej 

podjęcie podyktowane jest zmianami wynikającymi z przekształceń szkół w ramach reformy 

edukacji. Aktualnie funkcjonują następujące oddziały przedszkolne: - Przedszkole Gminne 

„Niezapominajka” w Więcborku – 6 oddziałów w Więcborku, 3 oddziały w Sypniewie oraz 1 

oddział w Borzyszkowie; 

- Szkoła Podstawowa z Oddziałami Integracyjnymi im. Ks. Jana Twardowskiego  

w Jastrzębcu 

– 1 oddział przedszkolny; 

- Szkoła Podstawowa im. Marii Konopnickiej w Pęperzynie – 1 oddział przedszkolny; 

- Szkoła Podstawowa im. Elżbiety i Jana Orzelskich w Runowie Krajeńskim – 1 oddział 

przedszkolny; 

- Szkoła Podstawowa Nr 2 im. Kornela Makuszyńskiego w Więcborku – 3 oddziały 

przedszkolne; 

- Szkoła Podstawowa w Zakrzewku – 1 oddział przedszkolny. 

Przedłożony plan sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych, dla których Gmina Więcbork jest organem prowadzącym zapewnia realizację 

dyspozycji ustawodawcy w zakresie drogi do przedszkola dziecka 5 letniego oraz dziecka 

realizującego roczne przygotowanie przedszkolne - by nie przekraczała 3 km. W przypadku 

przekroczenia ww. odległości, Gmina Więcbork zapewnienia bezpłatny transport i opiekę  

w czasie przewozu dziecka, albo zwrot kosztów przejazdu dziecka. Opinia ZZ pozytywna. 

 

Opinia Połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Radni nie wnieśli uwag 
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Na sali 15 radnych  

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 12 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

f) w sprawie określenia rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej 

dla nauczycieli placówek oświatowych, dla których Gmina Więcbork jest organem 

prowadzącym oraz określenia warunków i sposobu  przyznawania, 

 

Podjęcie niniejszej uchwały jest wykonaniem zapisów ustawy z dnia 26 stycznia 1982r. Karta 

Nauczyciela. Zgodnie z art. 72 ustawy z dnia 26 stycznia 1982r. Karta Nauczyciela organ 

prowadzący szkoły zabezpiecza corocznie w budżecie odpowiednie środki finansowe  

z przeznaczeniem na pomoc zdrowotną dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej. 

Organ prowadzący zobowiązany jest także do określenia rodzajów świadczeń przyznawanych 

w ramach pomocy zdrowotnej oraz warunków i sposobów ich przyznawania. Niniejsza 

uchwała określa rodzaje świadczeń, warunki i sposoby przyznawania świadczeń w ramach 

pomocy zdrowotnej ze środków finansowych przeznaczonych corocznie na ten cel w uchwale 

budżetowej, a także formę udokumentowania i terminy rozpatrywania wniosków. Zmiana  

w treści dotychczas obowiązującej uchwały polega na rozszerzeniu zakresu świadczeń  

o pomoc stomatologiczną oraz powrót do wcześniejszych rozwiązań tj. zasady, aby wnioski  

o udzielenie pomocy składane były tylko raz w roku i raz w roku były rozpatrywane. Postulat 

wypłynął zarówno z wielu posiedzeń komisji socjalnej /organu opiniującego przyznanie 

pomocy/ jak również ze strony dyrektorów szkół. Zgodnie z nową propozycją zawartą  

w projekcie wniosek będzie rozpatrywany raz w roku w terminie do 30 listopada danego roku. 

Projekt uchwały zyskał pozytywną opinię strony związkowej. 

 

Opinia Połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda zapytał, jaka jest wysokość środków na przedmiotowe świadczenia  

w budżecie Gminy i czy  w roku 2018 została ona całkowicie wykorzystana. 

 

Dyrektor BOOS odpowiedziała, że trudno jej z pamięci przywołać wysokość kwoty, o która 

pyta radny niemniej środki te w danym roku są wyczerpane. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Na Sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 10 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 5 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 13 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

Ad. 18 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2019 omówiła 

Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

Zmiany dotyczyły: 

1. W rozdziale 85395 dokonano zwiększenia w § 4017 o kwotę 20.084,64 zł, § 4117 o kwotę 

16.269,53 zł, w § 4127 o kwotę 408,61 zł, w § 4177 o kwotę 73.097,22 zł, w § 4307 o kwotę 

6.400,00 zł. Zmian dokonano z uwagi na realizację przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Więcborku projektu partnerskiego, pn. „POMOC SĄSIEDZKA W GMINIE 

WIĘCBORK”, będącego odpowiedzią na ogłoszony konkurs Nr RPKP.09.03.02-IZ.00-04-

180/18, w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko- 

Pomorskiego na lata 2014-2020. Liderem Projektu jest Fundacja Gospodarcza „PRO 

EUROPA” z Torunia, ul. Warszawska 4/7, 87-100 TORUŃ (wnioskodawca), natomiast 

Gmina Więcbork/MGOPS w Więcborku podjęła się roli „partnera projektu”. Umowa nr 

UM_WR.433.1.031.2019 o dofinansowanie Projektu „Pomoc sąsiedzka w Gminie Więcbork” 

Nr RPKP.09.03.02-04-0054/18 współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego 

w ramach Osi priorytetowej 9. Solidarne społeczeństwo Działania 9.3 Rozwój usług 

zdrowotnych i społecznych Poddziałania 9.3.2 Rozwój usług społecznych Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko- Pomorskiego na lata 2014-2020 została 

podpisana z Liderem w dniu 11 kwietnia 2019 r. Głównym celem projektu jest zwiększenie 

dostępności do usług społecznych (usług opiekuńczych świadczonych w miejscu zamieszkania 

- POMOC SĄSIEDZKA) dla 10 mieszkańców Gminy Więcbork zagrożonych ubóstwem lub 

wykluczeniem społecznym, a także wsparcie otoczenia tych osób. 

2. W rozdziale 85395 dokonano zwiększenia w § 4017 o kwotę 18.613,90 zł, § 4117 o kwotę 

3.250,01 zł, w § 4127 o kwotę 456,09 zł, w § 4217 o kwotę 42.620,15 zł. Zmian dokonano  

z uwagi na realizację przez Miejsko- Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku 

projektu partnerskiego, pn. „CENTRUM AKTYWNOŚCI SENIORA”, będącego 

odpowiedzią na ogłoszony konkurs Nr RPKP.09.03.02-IZ.00-04-180/18, w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-

2020. Liderem Projektu jest Fundacja Gospodarcza „PRO EUROPA” z Torunia,  

ul. Warszawska 4/7, 87-100 TORUŃ (wnioskodawca), natomiast Gmina Więcbork/MGOPS  

w Więcborku podjęła się roli „partnera projektu”. Umowa nr UM_WR.433.1.030.2019  

o dofinansowanie Projektu „Centrum Aktywności Seniora” Nr RPKP.09.03.02-04-0060/18 

współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Osi priorytetowej 9. 

Solidarne społeczeństwo Działania 9.3 Rozwój usług zdrowotnych i społecznych 

Poddziałania 9.3.2 Rozwój usług społecznych Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020 została podpisana z Liderem  

w dniu 11 kwietnia 2019 r. Głównym celem projektu jest zwiększenie dostępności do usług 

społecznych świadczonych w społeczności lokalnej dla mieszkańców Gminy Więcbork 

zagrożonych ubóstwem lub wykluczeniem społecznym, poprzez rozwój oferty i zwiększenie 

liczby miejsc w klubie samopomocy, a także wsparcie otoczenia tych osób. 
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Opinia Połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Radni nie wnieśli uwag 

 

Na sali 15 radnych  

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 13 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork 

 

Ad. 19 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

/Odp. na interp. radnego J. Antczaka/ 

 Burmistrz Więcborka zgłosił interpelację w sprawie awarii oświetlenia na portalu 

internetowym  „ENEA Oświetlenie”, a także zobowiązał Kierownika Referatu UM  

w Więcborku p. Tomasza Fifielskiego do bezpośredniego kontaktu z Firmą wykonującą 

usługi remontowe dotyczące oświetlenia ulicznego w celu zwrócenia uwagi na 

powtarzający się problem jego awaryjności w miejscowości Runowo Krajeńskie. 

Odp. operatora ENEA: 

„W odpowiedzi na Państwa pismo o sygnaturze SR.7021.29.2019 Rejon Oświetleniowy 

Bydgoszcz informuję, że na wskazanym w piśmie zakresie obwodu oświetleniowego  

w miejscowości Runowo Krajeńskie awarie wystąpiły dwa razy. Pierwszy przypadek 

zgłoszono 6 marca 2019r., awaria usunięta dzień później tj. 7 marca 2019r. Następne 

zgłoszenie 18 marca, usunięte 19 marca 2019r.. w tym przypadku brygada wycięła kilka 

gałęzi, które mogły powodować zwarcia. Po wpłynięciu pisma zgodnie z Państwa sugestiami 

w dniu 13 kwietnia br. Przeprowadziliśmy oględziny sieci zasilanej z szafki nr 21 Runowo St. 

I Runowo Wieś 1-40298. Nie stwierdzono nieprawidłowości, czy czynników zagrażających 

pracy linii. Po załączeniu ręcznym oświetlenie działało prawidłowo.” 

/Odp. na interp. radnego A. Wenda/ 

 Dokończenie odcinka drogi w kierunku Wilczych Jarów wymaga przygotowania 

dokumentacji technicznej, a następnie zabezpieczeni odpowiednich środków finansowych 

w budżecie Gminy Więcbork. Ze względu na fakt, iż ten wniosek został złożony w marcu 

br. Zostanie potraktowany jako jedna z propozycji zadań inwestycyjnych przewidzianych 

do realizacji w następnych latach budżetowych. 

 W związku z obecnymi trudnościami uzyskania dofinansowania zatrudnienia 

pracowników w ramach robót publicznych, Urząd Miejski w Więcborku nie dysponuje 

taką ilością pracowników gospodarczych, która umożliwiłaby zadysponowanie ich do 

prac w sołectwach. Z posiadanych zasobów ludzkich na dzień dzisiejszy Urząd Miejski  

w Więcborku ma ogromne problemy z utrzymaniem czystości w mieście. Jeżeli pojawią 
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się możliwości zatrudnienia pracowników w ramach środków dostępnych przez 

Powiatowy Urząd Pracy w Sępólnie Krajeńskim lub prac społecznie-użytecznych, osoby 

takie zostaną również skierowane w porozumieniu z sołtysem do pracy w sołectwach. 

 Zgodnie z zapisem art. 5 ustawy z dnia 1 kwietnia 2016r. o zakazie propagowania 

komunizmu lub innego ustroju totalitarnego przez nazwy budowli, obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej „1. Pisma oraz postępowania sądowe i administracyjne  

w sprawach dotyczących ujawnienia w księgach wieczystych oraz uwzględnienia  

w rejestrach, ewidencjach i dokumentach urzędowych zmiany nazwy dokonanej na 

podstawie ustawy są wolne od opłat. 2. Zmiana nazwy dokonana na podstawie ustawy nie 

ma wpływu na ważność dokumentów zawierających nazwę dotychczasową” 

W tej części obrad Burmistrz Więcborka przedstawił radnym odpowiedź pisemna, jaką 

Gmina uzyskała od Polskich Kolei Państwowych w sprawie wiaduktu kolejowego. 

„W odpowiedzi na pismo z 11 lutego 2019r. w sprawie zabezpieczenia pozostałości po 

wiadukcie kolejowym usytuowanym nad drogą wojewódzką nr 189, w Sypniewie oraz 

rozebrania mostu na nieistniejącej linii kolejowej w kierunku miejscowości Zakrzewska 

Osada PKP S.A. Oddział Gospodarowania  Nieruchomościami w Gdańsku po wizji lokalnej 

informuje, że. Stalowy ustrój nośny wiaduktu kolejowego nad drogą wojewódzką nr 189  

w miejscowości Sypniewo z rozebranej linii kolejowej nr 240 Świecie – Złotów został 

zdemontowany i usunięty w wyniku uszkodzenia przez pojazd drogowy. Obecnie pozostały 

zbędne dla PKP S.A. przyczółki kamienne wraz z fundamentami. Jednak ich całkowite 

rozebranie spowoduje brak możliwości późniejszego wykorzystania tych działek byłego 

torowiska dla samorządowych potrzeb komunikacyjnych, czy też turystycznych pobliskiego 

regionu. W chwili obecnej stwierdzono ubytki spoinowania elementów kamiennych  

i rozrastanie się krzewów powodujących możliwości naruszenia stabilności kamieni. Wobec 

powyższego usunięcie krzewów wraz z korzeniami powodujących wypychanie kamiennych 

bloczków, usunięcie lub zabezpieczenie luźnych kamieni na ścianach i skrzydłach wiaduktu, 

zleci miejscowy rejon administrowania i utrzymania nieruchomości w Bydgoszczy. Po 

wschodniej stronie Sypniewa na powyższej nieczynnej linii, są dwa dalsze wiadukty kolejowe 

o jednoprzęsłowym stalowym ustroju nośnym. Ich stan techniczny nie wymaga 

natychmiastowej rozbiórki. W przypadku likwidacji wiaduktów uniemożliwi to 

wykorzystanie byłego torowiska dla potrzeb komunikacyjnych  i turystycznych tego regionu. 

Podczas oględzin obiektu stwierdzono ślady ingerencji w konstrukcję obiektów. Przejazdy 

pod wiaduktem zostały ewidentnie bez naszej zgody pogłębione i utwardzone, 

przypuszczalnie celem zwiększenia skrajni drogowej dla użytkowników pobliskich 

żwirowisk. Widoczne są również mechaniczne uszkodzenia przyczółka. Wobec powyższego 

prosimy o przesłanie pisemnej informacji w sprawie formalnego funkcjonowania  żwirowni  

i eksploatowanych dróg dojazdowych pod wiaduktami, ich rodzaju i przeznaczeniu oraz 

zarządcach. Dalszy ruch pojazdów po tych drogach o dużym tonażu, będzie powodował 

drgania i dalszą degradację obiektów mostowych. Nadmieniamy również, że wstrzymana 

obecnie procedura uwłaszczania i przekazywania działek oraz obiektów z nimi związanych, 

z rozebraniem linii kolejowej będzie kontynuowania i naszym zdaniem powinna być 

przedmiotem troski władz samorządowych o ich zachowanie, a nie likwidację”. 

Ad.20 Wolne wnioski i zapytania radnych.  

Przewodnicząca RM zaprosiła wszystkich Radnych Rady Miejskiej w Więcborku do udziału 

w obchodach uroczystości Dnia 3 Maja. Wszyscy Radni otrzymali pisemne zaproszenie od 

Burmistrza Więcborka, wraz z programem obchodów. Rozpoczęcie nastąpi od zbiórki przy 
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Szkole Podstawowej Nr 2 im. Kornela Makuszyńskiego w Więcborku, skąd następnie ruszy 

przemarsz pod Pomnik „Orła Białego” na więcborski Rynek. 

Burmistrz Więcborka poinformował, że dnia 15 kwietnia 2019r. Sejmik Województwa 

Kujawsko – Pomorskiego podjął uchwałę w sprawie prognozy finansowej Województwa na 

lata 2019 – 2038. W załączniku do ww. uchwały w przedsięwzięciach do realizacji pojawiło 

się nowe zadanie pn.: „Budowa obwodnicy Więcborka – opracowanie Studium Techniczno – 

Ekonomiczno – Środowiskowego. Jest to podstawowy i niezbędny dokument pozwalający na 

rozpoczęcie działań związanych z budową obwodnicy. Na wykonania STEŚ przewidziano 

lata 2019 – 2021 przeznaczając na ten cel w sumie 500.000,00 zł. Poza tym Burmistrz 

przyłączył się do zaproszenia Przewodniczącej RM i zachęcił radnych do udziału  

w obchodach Dnia 3 Maja – 228 Rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja. 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady ósmej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku” zamknęła obrady. 

Prot. I. Mrozek 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

                                                                w Więcborku 

 

                                                             /-/       mgr Anna Łańska 

 

  


